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XIX Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 
 

Protokół z dnia 5 września 2013 roku 
 

nr XIX/13 
 

XIX Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 22 Radnych, nieobecny był Radny 
A. Sobolak.  

 
Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 
O godz. 13.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. M. Trębacz, stwierdziwszy 
prawomocność obrad, otworzył Sesję, powitał Radnych, Zarząd, Dyrektorów, przybyłych 
Gości.   
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XIX Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Wraz z przesłanym zaproszeniem Radni otrzymali następujący porządek XIX Sesji: 
1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku XIX Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu XVIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających 

na terenie Powiatu Wrocławskiego, 
6. Uchwała w sprawie diet dla Radnych Powiatu Wrocławskiego, 
7. Interpelacje i zapytania Radnych, 
8. Wnioski i oświadczenia, 
9. Zamknięcie XIX Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. M. Konopka zgłosił wniosek Komisji, przyjęty 
jednogłośnie podczas posiedzenia Komisji w dn. 4.09.13 r. o zdjęcie z porządku Sesji punktu 
6 – Uchwała w sprawie diet dla Radnych Powiatu Wrocławskiego. 
 
Więcej wniosków co do zmiany porządku XIX Sesji nie było.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu i Mienia. 
W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 
 
Wniosek o zdjęcie z porządku punktu 6-tego został przyjęty bezwzględną większością 17 
głosów „za” przy 4 wstrzymujących się. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek wraz z przyjętą zmianą. 
Porządek XIX Sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu XVIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Protokół z XVIII Sesji  z dn. 26.06.13 r. został przyjęty jednogłośnie (22 głosów „za”). 
 



 

2 
 

Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu 

               Wrocławskiego 
 

Przewodniczący Rady przedstawił informacje:  
• W dniu 23.07.2013 r. wpłynęła do Rady Powiatu Wrocławskiego informacja 

z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o udzieleniu Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny Ibramowice dotacji Ministra 
na pokrycie kosztów zadania związanego z remontem kościoła w Borzygniewie 
w wysokości: 70 tys. zł.  Dofinansowanie to realizowane jest w ramach Programu 
Dziedzictwo kulturowe, Priorytet 1 Ochrona zabytków.  

• W dniu 16.08.2013 r. wpłynęły do Starostwa Powiatowego we Wrocławiu dwa pisma 
tej samej treści od mieszkańca Kiełczowa zaadresowane do Przewodniczącego 
oraz Rady Powiatu Wrocławskiego z wnioskiem dotyczącym przebudowy 
ul. Wrocławskiej w Kiełczowie i problemu zalewania działki oraz wjazdu na posesję. 
Stosownie do § 48 ust. 1 i 4 Statutu Powiatu Wrocławskiego, Przewodniczący Rady 
przekazał wniosek zgodnie z właściwością Zarządowi Powiatu. 

• W dniu 21.08.2013 r. wpłynęło pismo mieszkańca Michałowic (gm. Sobótka), 
w związku z podjęciem przez Radę Powiatu Wrocławskiego Uchwały nr XVII/155/13 
w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach 
powiatowych w powiecie wrocławskim, z prośbą o rozważenie zmiany zapisów 
uchwały i uwzględnienie zmniejszenia stawki opłaty rocznej za zajęcie pasa 
drogowego przez małe firmy, działające sezonowo. Pismo zostało skierowane 
do Wydz. Dróg i Transportu celem przygotowania stanowiska.  

• W dniu 29.08.2013 r. odbyło się posiedzenie doraźnej Komisji Stypendialnej Rady 
Powiatu Wrocławskiego. Komisja wyłoniła 28 stypendystów w trzech kategoriach: 
naukowej, artystycznej i sportowej. 

• W dniu 30 sierpnia br. wpłynęła do Biura Rady Uchwała Zarządu Powiatu w sprawie 
przedstawienia Radzie i Regionalnej Izby Obrachunkowej informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za I półrocze 2013 roku oraz o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy  finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć, o których mowa 
w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. Informacja ta została Radnym 
przesłana drogą elektroniczną w dniu 2 września br. i będzie przedmiotem omówienia 
podczas następnej Sesji Rady. 

• W dniu 3 września br. wpłynęła do Przewodniczącego i Rady Powiatu Wrocławskiego 
skarga byłego dyrektora Powiatowego Zespołu Szkół Nr 1 w Krzyżowicach na Zarząd 
Powiatu. Radni otrzymali również imiennie do wiadomości niniejszą skargę. Stosownie 
do  § 48 ust. 1 Statutu Powiatu Wrocławskiego, Przewodniczący Rady wystąpił w dniu 
wczorajszym do Zarządu Powiatu o zajęcie stanowiska w sprawach opisanych 
w skardze. Przewodniczący zapowiedział, że skarga zostanie skierowana do Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego, celem rozpatrzenia, przeprowadzenia 
stosownych czynności i przygotowania stanowiska na kolejną Sesję Rady.  

 

    Następnie Starosta A. Szawan przedstawił informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
• Od ostatniej sesji odbyło się 10 posiedzeń Zarządu, na których podjęto 50 uchwał, 

które są dostępne do wglądu w Biurze Zarządu. Powiat Wrocławski po raz kolejny 
został wyróżniony tytułem „Samorządu Równych Szans”.  
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• Starosta złożył podziękowania wszystkim zaangażowanym, przede wszystkim PCPR, 
za wkład pracy i działania, które zostały podjęte i przyczyniły się do utworzenia 
nowych miejsc pracy dla niepełnosprawnych, co zostało zauważone, docenione i stąd 
wyróżnienie.  

• Od 18-24 czerwca w Centrum Edukacji Ekologicznej w Myśliborzu zostały 
zorganizowane warsztaty ekologiczne z udziałem uczniów ze szkoły podstawowej 
w Bielanach Wrocławskich, zwycięzców konkursu przyrodniczego zorganizowanego 
przez Powiat Wrocławski, a także przez Dolnośląski Zespół Parków Krajobrazowych. 
W ramach programu młodzież uczestniczyła w wielu ciekawych zajęciach 
edukacyjnych i artystycznych. Projekt ten również był dofinansowywany ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu. 

• 16-25 sierpnia kilkuosobowa reprezentacja artystów z Powiatu Wrocławskiego 
uczestniczyła w II już Międzynarodowym Plenerze Artystycznym w Trzebnicy. 
To zadanie było współfinansowane ze środków przeznaczonych na edukację 
i turystykę przez Powiat Wrocławski. W Borzygniewie artyści mogli spotkać się 
z Zarządem i przedstawicielami Rady Gminy Mietków. Starosta wszystkim radnym 
podziękował za udział w spotkaniu.  

• W dniu 23 sierpnia w Starostwie odbyło się spotkanie emerytów, rencistów 
i inwalidów reprezentujących gminę Siechnice i Żórawinę. W spotkaniu  uczestniczyła 
również p. Radna B. Kosterska. Na spotkaniu zostało poruszonych wiele kwestii 
dotyczących współpracy z tym środowiskiem, wiele rzeczy zostało wypracowane. 
Starosta zadeklarował pomoc wszystkim seniorom w różnych sprawach.  

• Rozpoczęła się realizacja nowego projektu w Ośrodku Sportów Wodnych i Rekreacji 
PW w Borzygniewie; ścieżka przyrodniczo – edukacyjna, program jest 
dofinansowywany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony  Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Wartość projektu to 70 tys. zł., kwota dofinansowania to 32 tys. zł. 
Patronem w tym projekcie jest p. P. Śniegucki – Dyrektor Dolnośląskiego Zespołu 
Parków Krajobrazowych.  

• We wrześniu i listopadzie odbędzie się II edycja warsztatów ekologicznych, ok. 1000 
uczniów weźmie udział w tym wydarzeniu. Od 22 września odbywać się będą 
Koncerty Ziemi Wrocławskiej.  

• Starosta przekazując podziękowania, przeczytał list od Burmistrza Gminy Sobótka 
skierowany do wszystkich Radnych, a także do pracowników Starostwa 
za profesjonalne przygotowanie i skuteczną realizację inwestycji w postaci odnowy 
nawierzchni drogi powiatowej przebiegającej przez Gminę Sobótka.  

 
Punkt 5.  Uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  
                 ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu Wrocławskiego 

W imieniu Zarządu uzasadnienie przedstawiła p. M. Kuźnicka z-ca Dyrektora PCPR.  
Zgodnie z art. 94 ustawy o prawie farmaceutycznym, do zadań Rady Powiatu przynależy 
ustalenie rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych. Nowa uchwała dotycząca rozkładu pracy 
aptek w tym roku jest podyktowana otwarciem dwóch nowych aptek na terenie Gminy Kąty 
Wr. Ujęty w uchwale rozkład pracy jest dostosowany do potrzeb mieszkańców Powiatu 
i zapewnia dostępność do świadczeń farmaceutycznych zarówno w porze nocnej, niedzielę 
i święta jak i w dni wolne od pracy. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Wójtów 
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i Burmistrzów dziewięciu Gmin wchodzących w skład Powiatu Wrocławskiego oraz przez 
Dolnośląską Izbę Aptekarską. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej p. L. Reps przedstawiła opinię Komisji, 
która jest pozytywna.  
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.  
 
Uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających 
na terenie Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie 22 głosami „za”. 
 
Punkt 6.  - zdjęty z porządku XIX Sesji 
 
Punkt 7. Interpelacje i zapytania 

Radna K. Bieszczad zgłosiła zapytanie, które, jak podkreśliła, zadaje od trzech lat na każdej 
Sesji, co dzieje się z dokumentacją projektową na przebudowę drogi: Dobrzykowice- 
Nadolice- Chrząstawa. Pani Radna przypomniała, że była to jedna z priorytetowych inwestycji 
tej kadencji. Czas mija, a zatem pyta: w jakiej fazie jesteśmy w chwili obecnej, jeśli chodzi 
o przygotowanie dokumentacji projektowej? I co dalej? 
 
Odpowiedzi udzielił Wicestarosta J. Fitek. 
W Gm. Czernica trwa postępowanie dotyczące decyzji o warunkach oddziaływania 
na środowisko. Z przeprowadzonych z Wicewójtem Czernicy rozmów wynika, że 
postępowanie zostaje rozszerzone decyzją Wójta Gminy o przygotowanie raportu 
oddziaływania na środowisko. Taka procedura trwa ok. 2 miesięcy, więc można spodziewać 
się decyzji w październiku. Bez tej decyzji nie można złożyć wniosku o pozwolenie 
na budowę. Szczegółowy projekt, bez warunków wynikających z decyzji środowiskowych 
(a mogą się takie pojawić, np. osłony, wycinka drzew), jeżeli wszystko będzie pomyślnie 
załatwione, to ok. listopada br. powinien być złożony projekt, cała dokumentacja 
oraz wnioski o zatwierdzenie i wydanie pozwolenia na budowę. 
Pan Wicestarosta udzielił też wyjaśnień w sprawie mostu w Chrząstawie. Gmina 
zdecydowała, że nie trzeba będzie opracowywać operatu oddziaływania na środowisko, 
zatem na początku października powinna być już dokumentacja odnośnie mostu. Co do 
realizacji, obowiązują uchwały Rady Gminy, jak i Rady Powiatu – budżetowa i w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. Wszystko zależy od możliwości finansowych.  
 
Ponownie głos zabrała Radna K. Bieszczad. Zapytała, czy sprawa zabytkowych drzew nie 
była znana 3 lata temu, kiedy po raz przymierzano się do realizacji tego projektu? Czy to jest 
nowa rzecz, która pojawiła się dopiero teraz? 
 
Wicestarosta J. Fitek odpowiedział, że nie wie jak było 3 lata temu, wie, co było w ubiegłym 
i w tym roku. W trakcie opracowywania dokumentacji projektowej, projektant  ma obowiązek 
uwzględnić wszystkie kolizyjne sprawy związane z konkretnym projektem, czyli np. 
z przebiegiem konkretnego rurociągu, kanalizacji deszczowej, chodnikiem czy krawężnikiem. 
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Musi więc składać wniosek, że w związku z przebudową drogi jest niezbędne ze względów 
bezpieczeństwa np. usunięcie drzewa. A taki wniosek bez projektu i analizy, że koliduje to 
z czymkolwiek, jest też możliwy, ale z reguły spotyka się z odmową. Wg Pana Wicestarosty, 
nie można składać wniosków niezależnie od projektu. Do wniosku powinien być dołączony 
projekt pokazujący konkretne miejsca i kolizje. 
 
Punkt 8. Wnioski i oświadczenia 

Radna Z. Smereka złożyła wniosek o odwołanie Starosty Powiatu Wrocławskiego p. Andrzeja 
Szawana. Wniosek wraz z uzasadnieniem został złożony w formie pisemnej na ręce 
Przewodniczącego Rady. Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – I. Słoma złożył wniosek o skierowanie skargi 
p. Adama Gardynika na Zarząd Powiatu Wrocławskiego do Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, 
bowiem zgodnie ze Statutem Powiatu Wrocławskiego, skarga powinna być rozpatrzona przez 
komisję merytoryczną, a w przypadku szkoły nie jest to Komisja Rewizyjna, jak powiedział 
w punkcie: Informacje Przewodniczący Rady, a Komisja EKS. 
 
W odpowiedzi Przewodniczący M. Trębacz przychylił się do wniosku, niemniej zaproponował, 
aby obie komisje zapoznały się ze skargą, gdyż poruszone są w niej różne aspekty. 
 
W dalszej kolejności Radna L. Reps złożyła w imieniu Sołtysów Strzeganowic 
oraz Cesarzowic, podziękowanie za piękne nakładki w tych miejscowościach. 
 
Więcej głosów nie było.  
 
Punkt 9. Zamknięcie XIX Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 13.30 Przewodniczący M. Trębacz zamknął XIX 
Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego. 

 
Obradom przewodniczył: 

Przewodniczący  
Rady Powiatu Wrocławskiego 

Michał Trębacz 
 
 
Sporządziły:  
Aneta Glaz 
Monika Kłodnicka  
 
 
 
 
 
 
 
Załączniki: 

1. Listy obecności, 
2. Wniosek o odwołanie Starosty Powiatu Wrocławskiego. 
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